

မြန်မာ - ကရင်နီပြည်နယ်တွင် အရပ်သားများ သတ်ဖြတ်ခံရမှုကို စုံစမ်းဖော်ထုတ်ခြင်း၊ ကျူးလွန်သူများကို တာဝန်ခံစေခြင်း

အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) နှင့် ကရင်နီပြည်နယ်အစိုးရတို့သည် ၎င်းအမှုများအား စုံစမ်းဖော်ထုတ်ကာ နိုင်ငံတကာတရားစီရင်ရေးယန္တရားများနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သင့်သည်။

(ဒီးမော့ဆိုနှင့် ဘန်ကောက်၊ ဇွန် ၂၀၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်) - အမျိုးသားညီညွတ်ရေးအစိုးရ (NUG) နှင့် ကရင်နီပြည် ကြားကာလအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ (IEC) တို့သည် အမျိုးသမီးသုံးဦး နှင့် ၎င်းတို့၏ ကလေးသူငယ်သုံးဦး အသတ်ခံရမှုကို စုံစမ်းစစ်ဆေးသင့်ပြီး ကျူးလွန်သူများကို ပြစ်မှုအလျောက် ပြစ်ဒဏ်ကျခံစေရန် ဆောင်ရွက်သင့်သည်ဟု Burma War Crime Investigation (BWCI) အဖွဲ့နှင့် Fortify Rights တို့က ယနေ့ ပြောသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတွင်းရှိ မြေပြင်အခြေစိုက် လူ့အခွင့်အရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်သည့် BWCI နှင့် Fortify Rights တို့၏ ပူးတွဲစုံစမ်းစစ်ဆေးမှုတစ်ခုဖြစ်သည့် ကရင်နီပြည်နယ် ရှားတောမြို့နယ်တွင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်နေ့က စစ်ကောင်စီတပ်၏ စစ်ဆင်ရေးတစ်ခုအတွင်း အရပ်သား ၇ ဦး ဖမ်းဆီးခံခဲ့ရကြောင်း တွေ့ရှိခဲ့သည်။ တစ်ဦးက ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာနိုင်ခဲ့သော်လည်း ကိုယ်ဝန်ဆောင်အမျိုးသမီး ၁ ဦး အပါအဝင် စုစုပေါင်းအမျိုးသမီး ၃ ဦး နှင့် ၎င်းတို့၏ ကလေးများသည်

မြန်မာစစ်တပ်နှင့် တိုင်းရင်းသားတော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်အကြား ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် စစ်မြေပြင်တိုက်ပွဲတစ်ခုတွင် အသတ်ခံခဲ့ရသည်။

အသတ်ခံရသည့် အရပ်သားများမှာ ဒေါ်စိုးမယ် (၅၀ နှစ်)၊ ဒေါ်လောမယ် (၄၅ နှစ်)၊ ကိုယ်ဝန်သည် မမယ်မို (၃၃ နှစ်)၊ မနန်းခင် (၇ နှစ်)၊ ဘော်ရယ် (၅ နှစ်) နှင့် လီရယ် (၃ နှစ်) တို့ပါဝင်သည်။

BWIC မှ သုတေသီ ကိုဆွေလင်းက “စစ်ပွဲအတွင်း အရပ်သားသတ်ဖြတ်ခံရမှုတွေကို သေချာလေး စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး ကျူးလွန်သူတွေကို အပြစ်ပေး အရေးယူသင့်တယ်။” ဆက်လက်ပြီး “NUG နဲ့ IEC တို့ဆိုတာ ဒီအရပ်သားသတ်ဖြတ်ခံရတာတွေကို နိုင်ငံတကာ စုံစမ်းစစ်ဆေးရေးအဖွဲ့တွေနဲ့ ပေါင်းပြီး စုံစမ်းစစ်ဆေးဖို့ အကောင်းဆုံးအနေအထားမှာရှိတယ်။ စစ်အာဏာရှင်ကိုတွန်းလှန်တိုက်ခိုက်နေတဲ့ တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့တွေအနေနဲ့ကလည်း တဖက်မှာလည်း အရပ်သားပြည်သူတွေ မထိခိုက်ရအောင် ကာကွယ်ပေးသင့်တယ်။ နစ်နာသူတွေကို အကူအညီတွေပေးပြီး ရာဇဝတ်မှုတွေ အရေးယူနိုင်အောင် လုပ်ဆောင်ပေးသင့်တယ်” ဟုပြောကြားခဲ့သည်။

အဆိုပါသတ်ဖြတ်ခံရမှုများသည် မြန်မာစစ်တပ် နှင့် ကရင်နီအမျိုးသားများကာကွယ်ရေးတပ် (KNDF)၊ ကရင်နီတပ်မတော် (KA) တို့ပါဝင်သည့် တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအကြား ထိတွေ့တိုက်ပွဲတစ်ခုတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ရှားတောမြို့ အရှေ့မြောက်ဘက်ရှိ ဒေါကသဲ ရွာအနီးတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇွန်လတွင် BWCi နှင့် Fortify Rights တို့သည် NUG နှင့် IEC အဖွဲ့ဝင်များနှင့် တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး စုံစမ်းတွေ့ရှိချက်များကို မျှဝေခဲ့သည်။ IEC မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကလည်း “အရပ်သားသတ်ဖြတ်ခံရမှု ဖြစ်စဉ်တိုင်း” ကို စိုးရိမ်လျက်ရှိပြီး ထိုဖြစ်စဉ်များကို စုံစမ်းစစ်ဆေးကာ ကျူးလွန်သူသည် စစ်ကောင်စီတပ်မှဖြစ်စေ၊ ကရင်နီ တော်လှန်ရေးအဖွဲ့များမှ ဖြစ်စေ ပြစ်မှုအလျောက် အပြစ်ဒဏ်ကျခံစေရမည်ဟု ဆိုသည်။

KNDF ၌ ထိန်းသိမ်းခံ စစ်ကောင်စီတပ်သား စစ်သုံ့ပန်းတစ်ဦး၊ ဖြစ်စဉ်မှ ထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာသူ တစ်ဦး၊ သတ်ဖြတ်ခံရသူများ၏ ဆွေမျိုးများ၊ ဆရာဝန် နှစ်ဦး နှင့် ကရင်နီတပ်မတော်မှ တပ်သားတစ်ဦးအပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၁ ဦးတို့အား BWCi နှင့် Fortify Rights တို့က ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှ ဇွန်လအတွင်း အင်တာဗျူးများပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့အပြင် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၆ ရက်တွင် တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သော ရုပ်အလောင်း မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံနှင့် ရုပ်သံမှတ်တမ်းများကိုလည်း စစ်ဆေးခဲ့သည်။ သို့ရာတွင် BWCi နှင့် Fortify Rights တို့ဘက်က ကျူးလွန်သူများကို သီးခြားစုံစမ်းမှု မပြုလုပ်နိုင်သေးပါ။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၅ ရက်နေ့တွင် စစ်ကောင်စီ၏ အမှတ် (၂၄၉) ခြေမြန်တပ်ရင်းမှ စစ်သားများသည် တောင်ကုန်းထိပ်ရှိတဲအိမ်တွင် ပုန်းခိုနေကြသည့် အရပ်သား ၇ ဦးအား ဖမ်းဆီးခဲ့ကြသည်ဟု မျက်မြင် သက်သေများက ထွက်ဆိုခဲ့ကြသည်။ BWCi နှင့် Fortify Rights တို့

မေးမြန်းထားသည့် စစ်ကောင်စီတပ်သား စစ်သုံးပန်းကလည်း ၎င်းတို့တပ်စုက အရပ်သားများကို ဖမ်းဆီးခဲ့သည်မှာ အမှန်ပင်ဖြစ်ကြောင်း အတည်ပြုဖြေကြားခဲ့သည်။

အခင်းဖြစ်ပွားမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ထိုဖြစ်စဉ်မှ လွတ်မြောက်လာသူ အသက် ၂၀ အရွယ် ကရင်နီအမျိုးသား၏ ဖြေကြားချက်အရ

“ကျနော် က တောင်ထိပ်က တောထဲမှာ တောင်ယာသွားခုတ်တယ်။ တောင်ယာခုတ်ပြီးပြီ၊ နားတာ တစ်ရက်နှစ်ရက်ပေါ့။ နားတော့ ကွက်တိပဲ၊ ဗမာ(စစ်ကောင်စီတပ်)လာဖမ်းတယ်။ နောက်တခြား အမျိုးသမီးတွေနဲ့ (ကလေး) တွေရော ဖမ်းခံထိခဲ့တာ” ဟု ဆိုသည်။

ဆက်လက်ပြီး သူက ဖမ်းဆီးခံရပြီး အခြေအနေကို ယခုလိုဖြေကြားခဲ့ပါသည်။

“(စစ်ကောင်စီတပ်)က ကျနော်ကို နိုင်လွန်ကြိုးတွေနဲ့တုတ်ထားတယ်။ စိုးရိမ်တာပေါ့၊ ဖမ်းပြီးဆိုတော့ သေပြီပေါ့။ ဘယ်အချိန်သတ်မလဲ အဲလိုတော့ စိုးရိမ်တာပေါ့။ ဒါပေမယ့် မတတ်နိုင်တော့ဘူး။ စစ်လာတုန်းက ကျနော်ကို လာဖမ်းတာနဲ့ စစ်တပ်က ခြေထောက်နဲ့ ခေါင်းကိုကန်တယ်။ သေနတ်နဲ့တစ်ချက်ဆောင့်တယ်။ (စစ်သား) တစ်ယောက်ဆို ဓားကိုထုတ်ပြီး နားရွက်ကို လှီးမလိုလိုနဲ့ ခြိမ်းခြောက်သေးတယ်”

စစ်ကောင်စီတပ်သားတို့က လွတ်မြောက်လာသူအား အခြားစစ်သား အနည်းငယ်နှင့်အတူ ရှေ့မှ လျှောက်ခိုင်းပြီး အမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးငယ်တို့ကို အခြားစစ်သားများနှင့် အနောက်မှ

အတူလိုက်ပါစေခဲ့သည်။ စစ်သားများနှင့် တော်လှန်ရေးတပ်ဖွဲ့များ
အပြန်အလှန်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်သည့်အချိန်တွင် ထိုသူထွက်ပြေးလွတ်မြောက်လာခဲ့သည်။ ဆက်လက်ပြီး

“တအားပစ်နေကြတယ်။ အဲ့ဒါကြောင့်ပဲ သူတို့ကျနော်ကို မဖမ်းနိုင်တော့ဘူး။ အဲ့ဒါနဲ့ ကျနော်လည်း
လွတ်မြောက်လာခဲ့တာ။ သူတို့စစ်တပ်ရှေ့က လျှောက်လာရင်း နည်းနည်းလှမ်းလာတော့ ကျနော်
ပြေးလာခဲ့လိုက်တယ်။ (အမျိုးသမီးတွေနဲ့ ကလေးတွေ)ကတော့ နောက်မှကျန်ခဲ့ပြီး
အော်သံကြားခဲ့တယ်။ (စစ်သား) တွေ အော်ပြီး မကြာဘူး သေနတ်သံကြားလိုက်ရတယ်။ ကျနော်လည်း
နောက်ကို ပြန်မကြည့်တော့ဘဲ သုတ်ခြေတင်ပြေးတော့တာပဲ။ (မိန်းမငယ်လေးများ) အော်သံကိုပဲ
ကြားခဲ့ရတယ်။ “လွတ်ပါ လွတ်ပါ”၊ “အိမ်ပြန်ချင်တယ်” ဆိုပြီး အမျိုးသမီးတွေ အကူညီတောင်းသံကို
ကြားခဲ့ရတယ်။ သူတို့ပစ်သတ်ခံရတာ ဖြစ်နိုင်တယ်။ ကျနော် လွတ်လာတော့
တောင်ယာထဲသွားခဲ့ပြီးတော့ စစ်ဘေးရှောင်စခန်းကို ပြန်သွားခဲ့တယ်။ အဲ့ဒီမှာ တခြားလူတွေနဲ့တွေ့ခဲ့ပြီး
သူတို့ကပဲ ကျနော်ကိုယ်ပေါ်က ကြိုးတွေကို ဖြည့်ပေးခဲ့ကြတယ်”

သူလွတ်မြောက်လာသော်လည်း သူ၏ တူမလေးမှာမူ အသတ်ခံရသည့်အထဲ ပါသွားခဲ့သည်။

ထိုနေ့က တိုက်ပွဲတွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် ကရင်နီတပ်မတော်(KA)မှ တပ်သားတစ်ဦးက
ယခုကဲ့သို့ဖြေကြားခဲ့သည်။

“ကျနော်တို့တပ်ဖွဲ့တွေ တောင်အောက်ရော တော်ပေါ်မှာပါ ဝိုင်းထားလိုက်တယ်။ စကစ တွေက အလယ်ကနေ နှစ်ဖွဲ့ခွဲပြီးတက်လာတယ်။ သူတို့ကတော့ ကျနော်တို့ရှိနေမှန်းမသိဘူးပေါ့။ သူတို့နီးလာတော့ ကျနော်တို့ စပစ်လိုက်တယ်။ စပစ်တဲ့အချိန်မှာ မိန်းကလေး(အမျိုးသမီး)တွေရဲ့ အော်သံတွေ ကြားရတယ်။ ကြားတော့ သူတို့ (စစ်ကောင်စီတပ်သား) မိသားစုတွေ ခေါ်လာတာလားလို့ တွေးထားတယ်ပေါ့နော်။ ဒါပေမယ့် ဖြစ်ချင်တော့ ကျနော်တို့ (ဖမ်းဆီးခံ) ပြည်သူတွေဖြစ်နေတာ”

ထိုကရင်နီတပ်မတော် (KA) တပ်သားကပင် စစ်မြေပြင်အခြေအနေနှင့် ပတ်သက်ပြီး ဤသို့ရှင်းပြခဲ့ပါသည်။

“(အော်သံ) ကြားရတယ် ဒါပေမယ့် (အရပ်သားပြည်သူတွေ) ဘယ်သူတွေလဲ ဘယ်လိုရောက်လာကြလဲဆိုတာတော့ ကျနော်တို့ မသိဘူး။ မသိဘဲနဲ့ တိုက်ပွဲဖော်မိပြီးမှတော့ အစအဆုံး လုပ်ရမှာပေါ့။ ပြီးတော့ ကလေးတွေ ထိသွားလား ဆိုတာတော့ ဝေးနေတော့ မသေချာဘူး။ သူတို့က စစ်ကောင်စီနားမှာဆိုတော့ သေချာလည်း မမြင်ရဘူး။ စစ်ကောင်စီကိုပဲ ကျနော်တို့ကတွေ့တော့ သူတို့ကိုပဲ ကျနော်တို့ပစ်နေတယ်”

ဆက်လက်ပြီး သူက “တိုက်ပွဲဖြစ်နေတုန်းမှာ ကလေးတွေ၊ မိခင်တွေက “သားရယ်” “သမီးရယ်” စသဖြင့် ကြောက်ပြီး အော်ကြတာပေါ့။ အဲ့အချိန်မှာ “မအော်နဲ့” လို့ စစ်ကောင်စီဘက်က ပြန်အော်တဲ့အသံလည်းကြားတယ်”

တိုက်ပွဲပြီးနောက် အရပ်သားအလောင်းများ တွေ့ခဲ့ရပုံနှင့် ပတ်သက်ပြီး တော်လှန်ရေးတပ်သားက “(ရုပ်အလောင်းတွေ) တိုက်ပွဲပြီးတော့ တွေ့ခဲ့တယ်။ ကလေးတွေကျတော့ ကျနော်လည်း ကျနော်ကို ကြည့်ခိုင်းတဲ့အချိန်မှာ ကျနော်က အကုန်လုံးမလှန်ရဲဘူးရော။ ကလေးတွေကို မြင်ရတဲ့အချိန်မှာ ကျနော်က မျက်ရည်ကျပြီးမှ မဖွင့်ရဲတော့ဘူးလေ” ဟု ဖြေကြားခဲ့သည်။

ဆက်လက်ပြီး သူက

“အုပ်စုနဲ့ ကွဲနေတဲ့ ကလေးတစ်ယောက်ကျတော့ အငယ်ဆုံးတစ်ယောက်က အစတုန်းကတော့ အသက်ရှူသေးတယ် အသက်ရှင်သေးတယ်။ ကျနော်က ဆေးမှူးကို ကျနော်ကခေါ်တယ် ခေါ် ပြီးမှ သီးသန့်ဖယ်ပြီးမှ သွားကုနေတဲ့အချိန်မှာ အဲ့ကလေးလည်း ဆုံးသွားတယ်။ (ကလေး) ထိသွားတဲ့နေရာတော့ ကျနော်မသိဘူး။ ဒါပေမယ့် ဆေးမှူးတွေကိုမေးတော့ ဒီကျောကုန်းပေါ့နော် ကျောကုန်းထိသွားတယ်။ ကလေးက ယောက်ျားလေး အငယ်ဆုံး (လိရယ်) ဒါပေမယ့် ကျနော် သူ့အသက်ကို မမီလိုက်ဘူး” ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ နှင့် ရုပ်သံမှတ်တမ်းများအရ အသက် ၄၅ နှစ်အရွယ် ဒေါ်လောမယ် နှင့် အသက် ၇ နှစ်အရွယ် မနန်းခင် အပါအဝင် ဦးခေါင်းသေနတ် ဒဏ်ရာဖြင့် အသတ်ခံရသူ ၆ ဦး၏ ရုပ်အလောင်းများကို BWCi နှင့် Fortify Rights က မှတ်တမ်းတင်ခဲ့ပါသည်။

အဆိုပါအမျိုးသမီးများနှင့် ကလေးများ၏ ဆွေမျိုးများကလည်း ယခုလိုဖြေကြားခဲ့ပါသည်။ အမျိုးသမီးတစ်ဦးက “(စစ်ကောင်စီ) သူတို့အားလုံးကို ယူသွားတာ။ ဘယ်လိုမျိုးပြောရမလဲဆို ဘာမှ မပြောတတ်ဘူး။ အစ်မလည်း ဆုံးရှုံးရတယ်။ အစ်မရယ် ညီမရယ် တူလေးတွေရယ် (အားလုံးဆုံးရှုံးခဲ့ရတယ်)” ဟုဖြေကြားခဲ့သည်။

အသက် ၅၅ နှစ်အရွယ် ကရင်နီ တောင်ယာသမားတစ်ဦးက ထိုတိုက်ပွဲအတွင်း စစ်ကောင်စီတပ်မှ ၎င်းတဲအိမ်ကို ဖရိုဖရဲဖြစ်အောင် ရှာဖွေမွေ့နှောက်ခဲ့ပုံကို “(စစ်သားတွေ) တဲထဲမှာ လူရှိ မရှိ ရှာတယ်၊ ပစ္စည်းတွေကို မွေနှောက်တယ်၊ ပြီးတော့သူတို့ ပြန်ဆင်းသွားတယ်။

ပစ္စည်းတွေကို ရိုက်ချိုးဖျက်စီးတယ်၊ ကျနော်တို့လှမ်းမြင်ရ ကြားရတယ်။ ယူသွားလို့ရတဲ့ပစ္စည်းတွေ ယူသွားတယ်၊ ယူသွားလို့မရတာတွေကို ဖျက်စီးသွားတယ်” ဟူ၍ ဖြေဆိုခဲ့သည်။

စစ်ကောင်စီတပ်သားများ ရောက်ရှိလာသောအခါ တောင်သူသည် လက်ရှိခုတ်နေသော တောင်ယာတွင်ပုန်းအောင်းရှောင်ရှားခဲ့သည်။ ထိုသူက “နို့မို့ဆို (မပုန်းရင်) ကျနော်တို့ကိုမြင်ပြီး ပစ်သတ်ခံရမှာ”။ ဟု ၎င်းအတွေ့အကြုံကို ပြောပြခဲ့သည်။

KNDF နှင့် အခြား တိုင်းရင်းသားတော်လှန်ရေးအဖွဲ့များသည် ကရင်နီပြည်နယ်တွင် စစ်အာဏာရှင်ကို တိုက်ခိုက်ရန် ၂၀၂၃ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ စတင်၍ ‘တစ်လေးလုံး (၁၁၁၁)’ စစ်ဆင်ရေးကို

ဖော်ဆောင်ခဲ့သည်။ KNDF၊ KA နှင့် ပြည်သူ့ကာကွယ်ရေးတပ် (PDF) တို့သည် ကရင်နီပြည်ရှိ ဒီမော့ဆို မြို့နယ်၊ မယ်စွဲမြို့နယ်၊ ရွာသစ်မြို့နယ်နှင့် ရှားတောမြို့နယ်များကို နယ်မြေစိုးမိုးနိုင်ခဲ့သည်။ ရှားတောမြို့သိမ်းတိုက်ပွဲများသည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၁၅ ရက်မှ ဖေဖော်ဝါရီ ၁၂ ရက်အထိ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။

ဤအစီရင်ခံစာ ရေးနေစဉ်တွင် ရှားတောမြို့တိုက်ပွဲတွင် ဖမ်းဆီးရမိသော စစ်ကောင်စီတပ်သား ၃ ဦးကို KNDF မှ ဆက်လက်ပြီး ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းထားပါသည်။

အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လူသားချင်းစာနာထောက်ထားမှုဥပဒေ (စစ်ပွဲဆိုင်ရာကျင့်ထုံး ဟုလည်း ခေါ်ကြသည်) စစ်ကောင်စီတပ်၊ KNDF နှင့် KA အပါအဝင် အခြားသော တော်လှန်ရေးအဖွဲ့များအကြား လက်နက်ကိုင် တိုက်ပွဲများ ဖြစ်ပွားသည့် ကရင်နီပြည်အခြေအနေနှင့် အပ်စပ်သည်။ ဂျနီဗာကွန်ဗင်းရှင်းတွင်လည်း အရပ်သားပြည်သူများအပေါ် “နည်းမျိုးစုံ အကြမ်းဖက်မှုမှ အလုံးစုံကာကွယ်ခြင်း” ဟူ၍ ဖော်ပြပါရှိသည်။

၂၀၂၄ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၁ ရက်နေ့ မှ စတင်ခဲ့သော စစ်ကောင်စီတပ်က အာဏာသိမ်းပြီးနောက် တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ နိုင်ငံရေးအာဏာချုပ်ကိုင်နိုင်ရေးအတွက် မရေမတွက်နိုင်သော အရပ်သားများအား သတ်ဖြတ်ခြင်း၊ ထောင်နှင့်ချီသော ပြည်သူများအား ဖမ်းဆီးထောင်ချခြင်းများ ကျူးလွန်လျက်ရှိသည်။ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလ Fortify Rights မှ ဖော်ပြခဲ့သော အစီရင်ခံစာတွင် စစ်ကောင်စီတပ်က အရပ်သားပြည်သူများအား အစုလိုက်အပြုံလိုက်သတ်ဖြတ်မှု၊ လူသားဒိုင်းအဖြစ် အသုံးပြုမှုနှင့် အခြား

ဖိနှိပ်မှုများနှင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုမြောက်သော ကျူးလွန်မှုများကို ကရင်နီပြည်တွင် ပြုလုပ်ခဲ့ပုံကို မှတ်တမ်းတင်ထားပါသည်။ အရပ်သားပြည်သူများအပေါ် စစ်ကောင်စီ၏ လက်ရှိတိုက်ခိုက်မှုများသည် လူသားမျိုးနွယ်အပေါ် ကျူးလွန်သော ရာဇဝတ်မှုများနှင့် စစ်ရာဇဝတ်မှုများ၏ သက်သေများပင်ဖြစ်သည်။

Fortify Rights မှ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူ John Quinley က “NUG နဲ့ IEC တို့ အတူတကွ ပူးတွဲပြီး ကရင်နီပြည်မှာ ဖြစ်ပွားနေတဲ့ စစ်ရာဇဝတ်မှုတွေကို နိုင်ငံတကာ လုပ်ထုံးလုပ်နည်း ယန္တရားတွေနဲ့ ဖြေရှင်းသင့်တယ်။”

“ဒီပဋိပက္ခမှာ နှစ်ဘက်စလုံးက စစ်သို့ပန်းတွေရဲ့ အခွင့်အရေး အပါအဝင် စစ်ပွဲကျင့်ထုံးတွေကို လိုက်နာသင့်တယ်” ဟု ပြောကြားသည်။

အသေးစိတ်သိရှိလိုပါက ဆက်သွယ်ရန် -

Swe Lin, Researcher, Burma War Crime Investigation

ဘာသာစကားများ - မြန်မာ၊ အင်္ဂလိပ်

[+95 979 553 4592](tel:+959795534592) (Signal)

အီးမေးလ် - kswe77587@gmail.com

John Quinley III, Director, Fortify Rights

ဘာသာစကားများ - အင်္ဂလိပ်

+66 62 814 1130 (WhatsApp)

အီးမေးလ် - John.Quinley@FortifyRights.org

X: [@john_hq3](#), [@FortifyRights](#)

Sai Arkar, Human Rights Associate, Fortify Rights

ဘာသာစကားများ - အင်္ဂလိပ်၊ မြန်မာ

+17 169 195 899 (Signal)

အီးမေးလ် - Sai.Arkar@FortifyRights.org

X: [@FortifyRights](#)

Amy Smith, Executive Director, Fortify Rights

ဘာသာစကားများ - အင်္ဂလိပ်

+1 207 322 2939 (U.S.)

+66 87 795 5454 (Thailand; WhatsApp)

အီးမေးလ် - Amy.Smith@FortifyRights.org

X: [@AmyAlexSmith](#), [@FortifyRights](#)